
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA PERMANENT DE FACULTAT 

CELEBRADA EL 30 DE MARÇ DE 2016 

 

A Bellaterra a les 12:06 del dia 30 de març de 2016, es reuneix la Junta Permanent de la 

Facultat en sessió ordinària sota la presidència del Sr. Degà, actuant com a secretari el 

secretari de la Facultat i amb l’assistència dels següents membres de la Junta: Antoni 

Méndez (degà), Lluís Casas (secretari i vicedegà), Verònica Ahufinger (vicedegana), Laia 

Saumell (vicedegana), Joan Suades (vicedegà), Ramon Antoine (en substitució de 

Magdalena Caubergh), María Luisa Arboleya, Pere Ara, Xavier Bardina, Anna Barragán, 

Ramon Boix, Daniel Campos, Pilar Casado, Rafael Contreras, Elena Elizondo, Rafel 

Escribano, Nicolás Guillermo Ferrer, Nil Gàllego, Jordi Gené, Àngels González, Marta 

González, Genís Láinez, Anna Meléndez, Rosa Mª Ortuño, Cristina Palet, M. Carmen 

Pérez, Àlvar Sánchez, Rosa Mª Sebastián, Santiago Suriñach, Daisuke Takegami, Antoni 

Teixell, Manel del Valle. 

S’excusen: Jordina Belmonte, Mercè Corbella, Lluís Font, Jordi Gené, Carme Miralles, 

Josep Piñol, Mª Teresa Puga. 

 

L’ordre del dia és: 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió ordinària anterior de data 16.11.15. 

2. Informe del degà. 

3. Aprovació, si escau, de l’inici de la tramitació de la nova proposta de màster en 

paleontologia. 

4. Aprovació, si escau, de la modificació de la composició de la Comissió de 

Postgrau de la Facultat de Ciències. 

5. Aprovació, si escau, de l’informe de seguiment del curs 2014-2015 de la Facultat 

de Ciències. 

6. Aprovació, si escau, de l’adaptació a la Facultat de Ciències del calendari 

acadèmic 2016-2017. 

7. Aprovació, si escau, del Reglament del Consell d’Estudiants.  

8. Informació i ratificació dels acords presos a les darreres sessions de la Comissió 

d’Afers Acadèmics i d’Avaluació de la Facultat. 

9. Informació i ratificació dels acords presos a les darreres sessions de la Comissió 

de Postgrau de la Facultat. 

10. Afers de tràmit. 

11. Torn obert de paraules. 

 

1.-Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió ordinària anterior de data 16.11.15. 

 

S’aprova, per assentiment, l’Acta de la sessió ordinària de la Junta Permanent de 

Facultat de data 16.11.15. 

 

2.- Informe del degà. 

 

El degà inicia l’informe donant la benvinguda als nous membres de la Junta: Pilar Casado, 

Jaume De Dios, Genís Láinez, Daisuke Takegami i Martí Vinyes; i donant les gràcies a 

Josep Ros que ha deixat de formar-ne part. 

 

Explica que Josep Ros ha deixat la coordinació de Nanociència i Nanotecnologia passant 

el relleu a Pilar Casado, anterior sots-coordinadora i que Maria del Mar Puyol és  ara la 

nova sots-coordinadora. 



El degà passa a comentar que el dia 10 de març es van convocar les eleccions a rector que 

es duran a terme el dia 19 de maig. Els censos provisionals es publicaran el dia 12 d’abril, 

del 13 al 18 s’hi poden fer reclamacions; del 13 al 22 es poden presentar candidatures i 

del 29 al 19 de maig hi haurà la campanya electoral amb les votacions el mateix dia 19. 

 

També explica que ja s’està iniciant el procés d’acreditació de 4 màsters (Altes Energies, 

Astrofísica i Cosmologia; Nanociència i Nanotecnologia Avançades; Estudis 

Interdisciplinaris en Sostenibilitat Ambiental, Económica i Social; Eramus Mundus 

MathMods), la part de visites per part del comitè avaluador es farà el curs vinent però la 

part inicial consistent en l’autoinforme ja s’està treballant actualment. 

 

A continuació el degà explica que a partir del proper dilluns dia 4 s’inicia el Festival de 

Nanociència i Nanotecnologia, hi col·laboren la UAB, la UB, l’ICN2, la Universitat de 

Saragossa i el basc NanoGUNE. El programa d’actes es pot consultar a 

www.10alamenos9.es i a la UAB inclourà exposicions, conferències i una taula rodona 

on estudiants de grau màster i doctorat respondran preguntes del públic. Són activitats 

pensades per a estudiants de secundària. També hi haurà sessions de portes obertes a 

l’ICN2 i a l’ICMAB per a grups reduïts. A la UAB qui n’ha gestionat l’organització és la 

Gemma Garcia. 

 

Un altre tema que tracta el degà és la vaga d’estudiants dels dies 1,2 i 3 de març. A la 

Facultat la incidència fou limitada, hi hagueren grups d’encaputxats que bloquejaren el 

pas de cotxes, pintades i insults adreçats al degà. El degà expressa sorpresa pel fet que els 

vaguistes focalitzen la crítica sobre el 3+2 i no sobre la política actual de preus. Sobre el 

3+2 sembla que no és una qüestió central pel govern de Catalunya i atesa la provisionalitat 

del govern espanyol és un tema que queda en espera. 

 

El degà informa que per al proper 20 d’abril el departament d’Enginyeria Química ha 

organitzar un acte d’homenatge al professor Carles Solà (ex-rector de la UAB) que es 

realitzarà a la sala d’actes de la Facultat i que ja publicitarà properament el departament 

organitzador. 

 

Sobre el ‘Pla de reorganització de les estructures de suport tècnic i administratiu’, el degà 

explica que hi ha hagut reunions dels diversos comitès i que l’estat actual de la qüestió és 

que tant la gerència com els vicerectors responsable han admès que l’afectació del pla als 

departaments és el que cal treballar més (s’ha de crear un grup que ha d’estudiar-ho) i que 

no hi ha res tancat, el model va evolucionant i fent el seu curs. 

 

El degà passa a repassar el tema d’obres: i) s’ha fet una nova aula d’informàtica (PC5) a 

la planta baixa del mòdul C5b; ii) s’ha canviat la porta de la sala de vidre per a millorar-

ne l’aïllament acústic; iii) s’ha condicionat una nova sala de reunions al costat de 

l’ascensor de la torre de Geologia que s’ha anomenat sala d’orles ja que s’ha decorat amb 

les orles de les primeres promocions de la Facultat, té una capacitat per a unes 20 

persones; iv) es farà una actuació a la planta -1 de la biblioteca de compartimentació 

d’espais sense cost per a la Facultat (amb càrrec al pressupost propi del servei de 

biblioteques); v) s’estan fent els lavabos a la planta +1 del bar, és una zona equipada amb 

microones que també pot fer-se servir per estudiar, s’està considerant la possibilitat 

d’equipar l’espai amb algun tipus de pissarra. 

 

http://www.10alamenos9.es/


A continuació el degà tracta aspectes pressupostaris i explica que de forma global la 

dotació per a màsters UAB ha augmentat en un 30% (tot i que hi ha fortes variacions 

d’uns màsters a altres), l’augment per a màsters interuniversitaris ha estat del 9%. Les 

variacions van en funció del nombre de matriculats. Del pressupost total generalment la 

Facultat en retenia el 25% però s’ha decidit reduir la retenció al 20%. Pel que fa al 

pressupost de funcionament, la UAB està treballant en un nou model en part esperonada 

per les facultats de Ciències i Biociències. La vicerectora es va comprometre a 

desenvolupar aquest nou model per bé que és complicat a causa de l’heterogeneïtat de 

tipologies de laboratoris. El nou model ja ha estat elaborat per una subcomissió però la 

comissió d’economia encara no l’ha aprovat. Atès que el pressupost global a distribuir ha 

augmentat (aproximadament en mig milió d’euros) el degà creu que hauria estat un bon 

moment per a fer el canvi de model però de moment s’ha repartit el 50% amb el model 

vigent i el 50% restant l’haurà de gestionar el nou equip rectoral. El degà destaca que el 

factor de correcció del crèdit de laboratori és de 10 en el model de la Facultat i que en 

nou model general també s’ha arribat a aquest factor. Pel que fa al factor per crèdits de 

sortides de camp (30 en el model de la Facultat) hi ha convocada una reunió per al proper 

dia 6 justament per a tractar aquesta qüestió i comparar simulacions de distribució entre 

el model actual (afegint-hi l’aportació finalista per a camp) i el nou model. 

 

En nou tema que tracta el degà és el relleu que s’ha produït al capdavant de la Facultat de 

Biociències. El prof. Jaume Farrés del dept. de Bioquímica n’és el nou degà. El nou equip 

es va reunir amb l’equip de la nostra facultat i es varen tractar diversos temes d’interès 

comú: i) la gestió compartida del mòdul Cb, una comissió prepararà una reglamentació 

per a l’ús d’aquests espais; ii) l’exposició conjunta a final d’abril-principis de maig dels 

diversos màsters d’ambdues facultats (amb els coordinadors) a mode de fira de màsters 

que l’UAB ja no organitza; iii) la instal·lació de pantalles informatives d’actes a les tres 

entrades de les facultats; iv) la possible instal·lació d’un sistema per a poder seguir actes 

de la sala d’actes des de la sala de graus en cas d’assistència massiva a algun acte (ja hi 

ha dos precedents de massificació) i també de l’emissió en diferit dels actes per Internet; 

v) la instal·lació de falsos sostres en les 13 aules que encara no en tenen, per a millorar-

ne l’acústica; vi) el 10è aniversari de la Facultat de Biociències, ens conviden a participar 

als actes, la coordinació dels quals va a càrrec de Jordi Barbé (el primer degà de la nova 

facultat). 

 

Finalment el degà acaba l’informe explicant que s’ha constituït una comissió relacionada 

amb l’Observatori per a la Igualtat formada pels representants de qüestions de gènere de 

cada departament i un representant del PDI (Gemma Garcia) i del PAS (Mª Ángeles 

Benítez). Una primera actuació serà posar a la web de la Facultat els enllaços cap a la web 

de l’Observatori. El degà aprofita per fer la recomanació que en l’organització d’actes 

que incloguin conferenciants es tingui en compte la necessitat de visualitzar la normalitat 

de la presència de dones en les ciències experimentals. 

 

S’obre un torn d’intervencions. 

 

Antoni Teixell demana detalls sobre el que s’ha dit de l’augment pressupostari dels 

màsters. 

 

El degà detalla els percentatges de variació de tots ells: 

 

Màsters UAB Màsters interuniversitaris 



Sost. Ambiental +33% Fotònica +100% 

Modelització +5% Geo. Reservoris  -18% 

Nanociència +206% Sòls i aigües biennal 

Física Altes Energies -20% Història de la Ciència +18.5% 

Química Industrial +35% Electroquímica +25% 

 Paleontologia desprogramat 

Recursos +24.4% 

Global +34% Global +9.2% 

 

Són però augments sobre quantitats molt petites. 

 

El vicedegà d’Economia i Postgrau pren la paraules per precisar que hi ha diversos factors 

que expliquen l’augment generalitzat. D’una banda l’augment per increment de matrícula 

en la majoria de màsters i de l’altra un augment en la dotació (segons gerència 100000 

euros més) amb un canvi de model en la distribució que ara es fa per crèdits matriculats 

ponderant els que són d’extracomunitaris. 

 

Antoni Teixell torna a intervenir per demanar com s’ha d’interpretar la variació 

pressupostària en els màsters interuniversitaris no coordinats per la UAB i si té a veure 

amb una variació en la transferència de fons des de la universitat coordinadora. 

 

El vicedegà respon que el finançament en aquests casos la dotació ara és exclusivament 

per crèdits matriculats en mòduls impartits per la UAB  

 

Antoni Teixell demana com arriba la partida de diners per part de la universitat 

coordinadora, ¿com un paquet o desglossada? 

 

El degà replica que no està clar que arribi cap partida per part de la universitat 

coordinadora i que la distribució comentada és amb càrrec als pressupostos de la UAB. 

 

3.- Aprovació, si escau, de l’inici de la tramitació de la nova proposta de màster en 

paleontologia. 

 

Pren la paraula el vicedegà d’Economia i Postgrau per explicar que el màster de 

Paleontologia no s’ha impartit durant el curs 15-16 perquè es va desprogramar pel baix 

nivell de matrícula. La Facultat es va oposar a aquesta decisió argumentant que l’historial 

de matrícula presentava fortes oscil·lacions i que a més cal aprofitar que tenim l’Institut 

Català de Paleontologia instal·lat al Campus. Malgrat tot el màster es va acabar 

desprogramant. 

 

L’alternativa a aquest fet ha estat, acordant-ho amb el departament de Geologia, 

remodelar el màster fent-lo més atractiu. Un factor addicional per mirar de no perdre 

aquest màster és que es tracta d’un màster coordinat per la UAB.  

 

En aquesta sessió de la Junta es presenta l’inici del tràmit en forma de proposta (doc1) 

elaborada per una comissió amb membres de la UAB, l’ICP i la UB, presidida per Oriol 

Oms del dept. de Geologia. Un cop aprovat aquest inici de tramitació, es passarà a 

Comissió d’Afers Acadèmics. 

 



Cal destacar que no es tracta d’un màster emergent sinó que substitueix una titulació 

oficial. El nou nom per al màster és en l’actual proposta ‘Paleobiologia evolutiva’. El 

canvi de nom, del qual ha estat informada la Facultat de Biociències, no implica una 

reorientació dràstica en els continguts del màster i s’ha fet per atraure més graduats de 

biociències que típicament ja representaven bona part dels matriculats al màster de 

Paleontologia. 

 

El degà remarca que l’aprovació que fa la junta és de l’inici de la tramitació i que els 

passos següents passen pel vistiplau de la vicerectora de Qualitat, Docència i Ocupabilitat 

que si hi dóna llum verda ja s’inicia la confecció de la memòria amb tots els tràmits 

d’aprovació i acreditació corresponent. 

 

Abans de procedir a l’aprovació el degà demana si algú té alguna pregunta. 

 

Pere Puig demana quins criteris es fan servir per desprogramar els màsters. 

 

El degà respon que el límit mínim de matriculats per a considerar viable un màster se 

situa en 20, tot i que hi ha un cert marge: per a màsters estratègics es pot rebaixar la xifra. 

En tot cas cal que aquest valor no s’assoleixi de forma reiterada per a desprogramar-lo. 

El degà creu que hi va haver una certa precipitació en la desprogramació del màster de 

Paleontologia i que hi havia arguments per considerar-lo sostenible. 

 

S’aprova per assentiment l’inici de la tramitació de la nova proposta de màster en 

paleontologia. 

 

4.-Aprovació, si escau, de la modificació de la composició de la Comissió de Postgrau 

de la Facultat de Ciències. 

 

Pren la paraula el vicedegà d’Economia i Postgrau per explicar que la modificació que es 

proposa (doc2) està motivada per l’heterogeneïtat de problemàtiques associades a cada 

màster que és fins i tot superior a l’heterogeneïtat existent entre els graus. La modificació 

ja va ser tractada per la comissió de postgrau i tothom va estar-hi d’acord. Implica un 

augment en el nombre de membres ja que hi haurà un representant per a cadascun dels 

màsters oficials de la Facultat. En el cas dels estudis de postgrau, i per no incrementar 

excessivament el volum de la comissió, es proposa que hi hagi un representat per a cada 

Departament adscrit a la Facultat (i també per a l’ICTA) que presenti aquesta tipologia 

d’estudis. El vicedegà també destaca la importància dels dos representants dels estudiants 

per bé que pel fet de ser màster d’un any és difícil trobar estudiants que vulguin implicar-

s’hi. 

 

S’aprova per assentiment la modificació de la composició de la Comissió de Postgrau 

de la Facultat de Ciències. 

 

5.-Aprovació, si escau, de l’informe de seguiment del curs 2014-2015 de la Facultat de 

Ciències. 

 

Pren la paraula la vicedegana d’Afers Acadèmics que explica que com cada any cal 

aprovar l’informe de seguiment de les titulacions i des de l’any passar ja se’n pot fer un 

de global per a totes les titulacions de la Facultat. Els informes individualitzats també es 

trobaran disponibles al repositori de la UAB i l’informe global (relativament extens, doc 



3) els aglutina a tots i conté a més una part de caire general, és aquest informe únic el que 

s’envia a l’AQU.  

 

S’aprova per assentiment l’informe de seguiment del curs 2014-2015 de la Facultat 

de Ciències. 

 

6.- Aprovació, si escau, de l’adaptació a la Facultat de Ciències del calendari acadèmic 

2016-2017. 

 

El degà explica que al darrer Consell de Govern ja es va aprovar el calendari general de 

la UAB i que ens toca fer-ne l’adaptació a la Facultat. 

  

Pren la paraula la vicedegana d’Afers Acadèmics per dir que la proposta (doc 4) ja es va 

presentar a la darrera comissió d’afers acadèmics de la Facultat. Explica que generalment 

el que es fa és replicar el calendari del curs anterior. No obstant, el curs vinent és particular 

en el sentit que els festius 6 i 8 de desembre s’escauen en dimarts i dijous. Per això s’ha 

optat per assignar com a no lectiva tota la setmana del 5 al 9 de desembre, això obliga a 

allargar el període lectiu.  

 

La vicedegana remarca alguns canvis: i) s’ha corregit un error del calendari general sobre 

el darrer dia de setmana santa, que és definitivament el dilluns 17 d’abril; ii) es va 

demanar endarrerir la data de tancament d’actes per a treballs de final de grau, que figura 

com a 8 de setembre; iii) s’ha fixat la data de 16 novembre per als actes acadèmics de 

Sant Albert i el 9 desembre formalment s’assigna a la festivitat. 

 

El degà demana als coordinadors que recordin a l’hora de confeccionar els horaris 

aquestes petites consideracions, no programar docència en la franja festiva dels actes de 

Sant Albert. 

 

S’aprova per assentiment l’adaptació a la Facultat de Ciències del calendari 

acadèmic 2016-2017. 

 

El degà recorda que hi poden haver canvis a posteriori. 

 

Manel del Valle intervé per demanar quina és la postura de l’equip de Govern sobre la 

festa major de la UAB. 

 

La vicedegana explica que al calendari la festa hi figura com a 3 de novembre amb aturada 

de classes a partir de les 13:00. 

 

El degà explica que cada equip de Govern té la seva pròpia posició sobre aquest 

esdeveniment i que l’equip actual l’ha volguda revitalitzar considerant que és un acte 

promocional de la UAB que per als estudiants significa la inauguració del curs. 

 

7.-Aprovació, si escau, del Reglament del Consell d’Estudiants.  

 

Pren la paraula la vicedegana d’Estudiants per explicar que malgrat que ja fa un cert temps 

que s’han constituït el consells d’Estudiants de la UAB i de moltes facultats encara no 

s’havia constituït el de la nostra Facultat. A partir de la discussió entre els delegats de 

curs en col·laboració amb el becaris de suport al consell (Jèssica Marquès en els darrers 



dos anys) i de dinamització d’activitats (l’any passat Gorka Muñoz i actualment Albert 

Adseries) s’ha redactat una proposta de reglament (doc 5) que ja ha passat pel Gabinet 

jurídic. La vicedegana explica que hi hagut alguna modificació de darrera hora en relació 

a la correcció d’estil i a la introducció d’una frase a l’article 11.1 per explicar el 

mecanisme per escollir el vocals de les titulacions de màster. 

 

Daisuke Takegami intervé per manifestar que com a representant d’estudiants és el primer 

cop que veu la present proposta de reglament. 

 

La vicedegana expressa sorpresa i explica que el gabinet jurídic efectivament va obligar 

de canviar completament el redactat de l’esborrany inicial per múltiples problemes 

jurídics i que Jèssica Marquès fou l’encarregada d’introduir els canvis que demanà el 

gabinet jurídic. La vicedegana assumia que tots els delegats de curs havien estat informats 

dels canvis però sembla ser que no és així; per bé que li consta que s’han convocat 

diverses reunions de delegats. 

 

Anna Meléndez replica que a la darrera convocatòria de reunió aquesta proposta de 

reglament no constava ni a l’ordre del dia. 

 

El degà proposa que s’ajorni aquest punt per permetre que es dugui a terme la difusió i 

debat del document entre els estudiants; que tanmateix crèiem que ja s’havia fet. 

 

S’ajorna l’aprovació del Reglament del Consell d’Estudiants. 

 

8.- Informació i ratificació dels acords presos a les darreres sessions de la Comissió 

d’Afers Acadèmics i d’Avaluació de la Facultat. 

 

Pren la paraula la vicedegana d’Afers Acadèmics que explica que a part de la reunió 

presencial que tingué lloc ahir dia 29 de març, només hi ha hagut una sessió no presencial 

(el dia 11 de febrer) i en llegeix l’acord pres (doc 6). 

 

Es ratifiquen, per assentiment, els acords presos a les darreres sessions de la 

Comissió d’Afers Acadèmics i d’Avaluació de la Facultat. 

 

9.- Informació i ratificació dels acords presos a les darreres sessions de la Comissió de 

Postgrau de la Facultat. 

 

Pren la paraula el vicedegà de Postgrau i explica que hi ha hagut tres sessions no 

presencials de la Comissió de Postgrau i una de presencial, les dues primeres van tenir 

lloc  els dies 12 de gener i 22 de febrer i en llegeix els acords presos (doc 6)  que fan 

referència al canvi de format dels complements de formació en dos màsters. La tercera 

sessió va dedicar-se a l’aprovació dels informes de seguiment que no havien pogut ser 

aprovats a la sessió presencial per manca de temps per a revisar-los. A part d’això la sessió 

presencial també va servir per aprovar altres punts que ja s’han presentat aquí també 

anteriorment (punts 3 i 4 de l’ordre del dia). 

 

Es ratifiquen, per assentiment, els acords presos a les darreres sessions de la 

Comissió de Postgrau de la Facultat. 

 

10.-Afers de tràmit. 



 

El degà informa sobre 34 nous convenis que s’han signat entre la Facultat i diverses 

empreses i institucions. Hauria volgut desglossar-los per titulacions però molts en 

cobreixen més d’una. 

 

També informa del nomenament de dos tribunals d’avaluació per compensació per a un 

alumne de Geologia (assignatura Petrologia Sedimentària) i un de química (assignatura 

Mètodes Sintètics), en tots dos casos la composició del tribunal ha estat formada per la 

vicedegana d’Afers Acadèmics i el coordinador i sots-coordinador de la titulació 

corresponent. També s’ha nomenat un tribunal per a una prova de conjunt (que forma part 

del tràmit d’homologació d’un títol a la UAB), la prova fou de Bioquímica, Determinació 

Estructural i Química Avançada i el tribunal el formaren Josefina Pons, Manel Alcalà, 

Josep Antoni Biosca, Jean Didier Maréchal i Jordi Hernando. 

 

11.-Torn obert de paraules. 

 

L’única intervenció la fa el mateix degà per a informar que presentarà candidatura a rector 

i que li consta no serà la única que hi haurà. 

 

S’aixeca la sessió a les 13:14. 

 

Bellaterra (Cerdanyola del Vallès), a 30 de març de 2016. 

 

 

Secretari:      Vist i plau 

       Degà 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


